



تعليمات فحص التصوير الجزيئي المقطعي

PET/CT Scan Instructions

Upon arrival, the receptionist will inform the nurses and specialists who will allocate an individual room for you



عند حضورك للموعد سيقوم موظف الاستقبال بإبلاغ الممرضات و الفنيين بحضورك ليتم تجهيز غرفة خاصة بك

Then the nurse will guide you to your injection room



ثم ستصحبك الممرضة الى غرفة الحقن المخصصة لك

Then the nurse will measure your weight and height



ثم ستقوم الممرضة بقياس الوزن والطول

Change your cloths with hospital gown and remove any metals and jewelry as they could affect the scan quality



قم/قومي بتغيير ملابسك بأخرى خاصة بالفحص وإزالة المعادن والمجوهرات (يفضل تركها مع المرافق) لأنها تؤثر على جودة التصوير الإشعاعي

The specialist will measure your blood pressure, insert a cannula, and measure your blood glucose (sugar) level



ثم ستقوم الممرضة بقياس الضغط، وتركيب إبرة ثابتة في يدك وعمل فحص سريع لمستوى سكر الدم

The specialist will explain the scan process and collect previous reports, if any



ثم سيقوم المختص بشرح طريقة الفحص وأخذ التقارير السابقة إن وجدت معك

The specialist will inject you with the radioactive material, also you will be given a medical fluid to drink



ثم سيقوم بحقنك بالمادة المشعة اللازمة للفحص، وإعطائك مادة طبية ملونة ممزوجة بالماء لتشربها

After injection, please stay relaxed for an hour. Please don't move unless you want to use the WC. Do NOT use the mobile phones, read, talk, or chew gum



بعد ذلك نرجو منك البقاء في الغرفة مسترخياً لمدة ساعة مع عدم الحركة إلا لحاجة كاستخدام دورة المياه. كما نرجو منك عدم استخدام الهاتف النقال، وعدم القراءة أو الكلام، وعدم مضغ العلك

After an hour, the specialist will guide you to the imaging room where you are going to be scanned. This is going to take 20 minutes. Please breath normally and avoid un necessary movement



بعد ساعة من حقن المادة المشعة سيقوم المختص باصطحابك إلى غرفة التصوير حيث يتم تصوير الجسم بجهاز المسح المقطعي لمدة ما يقارب 20 دقيقة. الرجاء التنفس بشكل طبيعي والامتناع عن أي حركة غير ضرورية

After that, you will return to your room and the nurse is going to take the cannula out.



ثم ستعود بعدها إلى غرفتك لتبديل ملابسك، ومن ثم ستقوم الممرضة بنزع الإبرة

Finally, the nuclear medicine doctor will analyze the images and compare them with the previous ones (if any)



أخيراً، سيقوم طبيب الأشعة بمعاينة الصور ومقارنتها مع الصور السابقة (إن وجدت) وكتابة التقرير عليها

Note:

The images and reports will be sent electronically to your doctor so that they can be viewed at the time of your appointment. If you would like to obtain a copy of the pictures on a CD, please talk to the receptionist

ملاحظة:

ترسل الصور والتقارير إلكترونياً إلى طبيبك، حيث أنه يمكنه الاطلاع عليها في موعد زيارتك له، وإذا أردت الحصول على نسخة من الصور على قرص فالرجاء طلبها من موظف الإستقبال

